
Tisztelt Szakbizottság, tisztelt NLSF Bizottság! 

 

Megbízatásom 2023. március 31-gyel kezdődött, melyet második alkalommal vállaltam, hogy 

pórbálok segíteni és felkészíteni a magyar kettesfogathajtó válogatottat, a franciaországi 

világbajnokságra. A döntésemet rengeteg kérdés és bizonytalanság előzte meg, hiszen rendkívül kevés 

versenyhelyszín volt akkor megjelölve és a sportolók felkészülését is nehéznek és bizonytalannak 

láttam. De vállaltam hiszen nagy volt a tét, nekünk magyaroknak meg kell védeni a világbajnoki címet, 

mind egyéniben mind csapatban. Áprilisban Kisbéren az Lovassport Nonprofit Kft. és az Id. Jámbor 

Vilmos Lovassport Egyesület támogatásával rendeztünk egy hosszú hétvégés edzőtábort, melyen 13 

db 3*-os kettesfogat és 4 db 2*-os kettesfogathajtó vett részt. 

Ezt követően, hála a gyors szakvezetői intézkedésnek és a dunatőkési rendezőknek lehetőség nyílt az 

első dunatőkési válogató verseny megrendezésére 2023. május 26-28 között. Mint már többször 

kibeszéltük, lehet, hogy a dunatőkési helyszín nem volt kifogástalan, de legalább a sportolók 

lehetőséget kaptak a megmérettetésre, hiszen az évad így is több mint egy hónapos csúszásban volt. 

A lehetőségekhez képest a sportolók az elvárt tudásukról számot is adtak. A versenyszezon kései 

kezdete miatt viszont gyorsan mindenkinek a tudtára kellett adni a hiányosságokat. Hirtelen és 

váratlanul Mezőhegyes is bejelentkezett a versenyrendezésre. Némi konfliktus előzte meg a versenyt 

és azt követően is konfliktus helyzetek keletkeztek, hiszen a kevés indulói létszám ellenére válogatói 

pontokat kellett adnunk, és ez a pontrendszerben egy kisebb zavart okozott. Szeretném megjegyezni, 

hogy a versenyévadban a jövőben is konfliktus helyzetet fog okozni, ha nincsenek a versenyhelyszínek 

és az időpontok időben kijelölve, hiszen a válogató versenyeket szezon kezdés előtt meg kell jelölni.  

Itt már éreztem, a sportolók által előterjesztett pontrendszer hibáját, és ez végig egész évben is kísért. 

Itt meg is fogadtam és el is döntöttem, hogy a jövőben a pontrendszert nagyon át kell gondolni.  

A mezőhegyesi versenyt szintén egy „magyar külföldi” verseny, Pleternica követte. Az időjárási 

viszonyok - a rendkívüli hőség - ellenére mind a lovak, mind a versenyzők már sokkal biztatóbb és 

meggyőzőbb eredményt mutattak ezen a versenyen. Egy nagyon nehéz maraton után és egy rendkívül 

nehéz akadályhajtás után már értékelhető, és tisztább látképet kaphattam a versenyzők és lovaik 

állapotáról, valamint a pontrendszer állásáról. 

Év elején felmerült a Haras du pini első júliusi versenyre való kiutazás, de sajnos végül itt csak Hölle 

Martin vett részt, akit én is elkísértem, hogy felmérjem a Világbajnokság helyszínét. Martin 

szokásához mérten megnyerte a díjhajtást, és az akadályhajtásban is egy régen várt bizakodó 

eredményt mutatott föl. A maratonhajtást technikai hiba miatt sajnos fel kellett adnia, ezért összetett 

eredménye nem volt.  

Szilvásvárad biztosította a negyedik válogató verseny helyszínét. Itt már elég nagy volt a tét, 

mindenkin látszódott a teljes koncentráció és kezdett körvonalazódni a kiutazó keret névsora. A 

verseny végére ez egyértelműbbé is vált. Sajnos Dani Marcell esélyes utazó kerettagként egy 

szerencsétlen baleset következtében, melyben ő is és a lovai is megsérültek, indulási esélye 

szertefoszlott.  

Beekbergenben egy nagy nemzetközi szinten is erős mezőnyben és nagy nevű nemzetközi zsűri előtt, 

Hölle Martin és Osztertág Kristóf is megmérettette magát. Itt Martin magasra tette a külföldi 

versenyzőknek a mércét. A versenyen végig magabiztos képet mutatva, kimagasló eredménnyel 

megnyerte azt. Osztertág Kristóf díjhajtásban a harmadik helyet szerezte, két nap után is 

harmadikként fordult, és összetettben az előkelő 7. helyen végzett. A két fős magyar kiutazó csapat 

rendkívül jól bizonyított Beekbergenben, ahol a világbajnokság mezőnye nagyrészben jelen volt. Ez 

egy nagyon bíztató képet adott a jövőt tekintve. 



Az utolsó válogató verseny Mélykúton, a Magyar Bajnokság keretein belül került megrendezésre, ahol 

mind a csapatba kerülésért, mind az egyéni indulók végleges nevezése miatt nagy párharcra került 

sor. A verseny végére megnyugtató, és tiszta képet kaptam.  

Ezt követően a szilvásváradi edzőtábor került megrendezésre, melyen hat versenyző 24 lóval, vett 

részt. Ifj. Fekete György, Kákonyi Norbert, Dr. Tóth Andrea, Penzer László, Osztertág Kristóf és Kovács 

Szabolcs Tamás voltak jelen Szilvásváradon. Ezúton szeretnénk megköszönni az Állami Ménesgazdaság 

Szilvásváradnak, hogy helyszínt biztosított a felkészülésnek. Hölle Martin továbbra is Hollandiában 

készült, ifj. Dobrovitz József pedig lovai egészségügyi problémái miatt, később és külön vett részt az 

edzőtáborban. Összegezve, úgy gondolom, és a versenyzők visszajelzéséből is megerősítve 

mondhatom, hogy mind sport szakmailag, mind csapatépítésből, mind a világbajnokságra való 

mentális felkészülés miatt, az edzőtábor rendkívül fontos és sikeres volt. Az NLSF Bizottság 

támogatása nagy mértékben erősítette, és segítette ezt a szakmai programot. 

Az edzőtábort követően a zárónapon mindenkivel személyre szabottan egyeztettünk a lovak 

pihenéséről, valamint a világbajnokságra való kiutazás és szállítási ütemtervéről. Az indulás előtt a két 

hét pihenőre nagy szüksége volt mind a versenyzőknek, mind a lovaknak. Ez alatt az idő alatt, a csapat 

megjelenésünket is sikerült színvonalassá tenni. Hölle Martinnak köszönhetően, a pénzügyi 

támogatásából, amit a Fogathajtó Szakbizottságtól kapott, minden magyar kiutazó versenyzőnk csapat 

ruházathoz jutott (öltöny és esőruházat). 

A világbajnokságra való kiutazás csoportosan, egyidőben történt Magyarországról. A lovak út közben 

megálltak és pihentek, törekedve arra, hogy jó mentális és egészségügyi állapotban érkezzenek a 

világbajnokság helyszínére. Rendkívül kedvező és magas színvonalú versenyhelyszínt biztosítottak a 

franciák. A világbajnokságnak 92 indulós mezőnye volt, ami a második legnépesebb mezőnyű Vb volt 

a kronenbergi után. 

Az első napon az állatorvosi kontrollt minden versenyző, minden lovával sikeresen teljesítette. Ezt 

követően megtörtént a csapat kinevezés, Hölle Martin, Osztertág Kristóf és ifj. Fekete György. 

Döntésem nem volt kockázatmentes, valamint biztos nem is tűnt tárgyilagosnak, de próbáltam a 

versenyzőket versenyszámonként esélyeiket figyelembe véve külön kijelölni. Ezért született meg e 

háromfős csapat kijelölésem. Az egyéni indulók Dr. Tóth Andrea, Kákonyi Norbert, Penzer László, ifj. 

Dobrovitz József voltak. A díjhajtás versenyszámban Hölle Martin egy kiváló díjhajtást bemutatva 

ismételten remekelt és első helyről várta a maratont. A magyar csapat szintén első helyen állt, 

mögöttünk a rivális házigazda franciákkal. 

Díjhajtásban Osztertág Kristóf szintén kiválóan szerepelt, 48.46-tal a harmadik helyet szerezte meg, 

ezzel megkérdőjelezhetetlenül hozzájárult a csapat álláshoz. Ifj. Fekete György 63.64-al az 51., ifj. 

Dobrovitz József 61.16-tal a 39., Penzer László 66.63-mal a 61., Kákonyi Norbert 66.85-tel a 62., Dr. 

Tóth Andrea 67.80-nal 68. helyen végzett az első versenyszámban. 

A marton pálya rendkívül impozáns környezetben helyezkedett el, viszont fizikálisan és technikailag is 

rendkívül nehéz volt. Ifj. Fekete György a szenzációs 2. helyet szerezte meg, Hölle Martin pedig rögtön 

mögötte a 3. helyen végzett. Ezzel a két pompás eredménnyel a csapat továbbra is megőrizte a 

vezetést. Osztertág Kristóf a 19., ifj. Dobrovitz József a 12., Penzer László a 24., Kákonyi Norbert a 25., 

Dr. Tóth Andrea a 64. helyen végzett. A magyar virtus hűen tükrözte a maraton tábla eredményét is.  

Két nap után még mindig első helyen állt a magyar csapat és kellő pont előnnyel nézhettünk szembe a 

harmadik nappal is. Az akadályhajtásban Hölle Martinnak és ifj. Fekete Györgynek köszönhetően a 

magyar válogatott ismételten a dobogó legfelsőbb fokára állhatott. Csapatban sorozatban hatodjára is 

elhozta a csapat az aranyérmet, ezért rendkívül büszke vagyok Hölle Martin, ifj. Fekete György és 



Osztertág Kristóf eredményére. Itt kell, hogy megragadjam és kiemeljem, hogy még soha nem látott 

módon, és rendkívül fegyelmezett, tisztes helytállással, magas színvonalú és jó eredmény bizonyítva 

végeztek egyéni indulóink is. Kákonyi Norbert a 22., Penzer László a 32., ifj. Dobrovitz József a 44., Dr. 

Tóth Andrea az 50. helyen végeztek egy 92 fős világbajnokság mezőnyében! 

Mi sem bizonyítja a bravúros szereplésüket jobban, minthogy szinte a végső pillanatokig Kákonyi 

Norbert vezette az akadályhajtás eredménylistáját. Szenzációs hajtással harmadik lett, míg a többi 

indulónk is bravúros akadályhajtás eredmény sikeredett. 

A világbajnokságon végig Hölle Martin biztosította a magyar zászló szereplését az eredménytáblán. 

Ennek eredményeként elérzékenyült, könnyes szemekkel nyakába akasztották élete ötödik egyéni 

aranyérmét és negyedik csapataranyérmét. Ezt követően a magyar csapat ezt kellő módon és nagy 

örömmel meg is ünnepelte a helyszínen, hiszen mindenkire ráfért e kemény év és e nagy verseny 

felkészülési folyamatának a levezetése és megünneplése.  

Mindenki szerencsésen hazaérkezett, és egy sikeres sajtótájékoztató helyszínén Újhartyánban ismét 

együtt lehettünk és örülhettünk ennek a páratlan sikernek. Látván és érezve, a világbajnokságon 

szerzett tapasztalatokat, a jövőben is nagy szükség lenne mind a szakmai és mind az anyagi 

támogatásra, hiszen ilyen sikereket, csak ilyen felkészüléssel és összefogással lehet elérni. Ezért kérem 

a versenyzőket a gondos, jól megtervezett, szisztematikus további felkészülésre. És kérem a vezetést, 

hogy továbbra is ily módon segítsék a versenyzőket. Hiszen, ha ezt az eredménysorozatot nem 

szeretnénk megszakítani, csak összefogással és céltudatos felkészüléssel tudjuk ennek feltételeit 

biztosítani. Személy szerint mindenkinek köszönöm, az összes versenyrendezőnek (Dunatőkés, 

Mezőhegyes, Pleternica, Szilvásvárad, Mélykút), valamint azoknak, akik segítették, hogy ez a siker 

létrejöjjön: Magyar Lovassport Szövetség, Fogathajtó Szakbizottság, Lovassport Nonprofit Kft. 

Rendkívül büszke vagyok, hogy ilyen siker született Haras du Pinben 2023-ban.  

 

HAJRÁ MAGYARORSZÁG! 

 

Tisztelettel:  

 

Szilágyi Zsolt  

csapatmenedzser 

Dabas, 2024. 01. 21. 

 

 

 

 


